

ရက်စွဲ။ ။ ၂၀၂၀ခုနှစ်၊ မတ်လ(၉)ရက်။

**သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်းရေး တက်ကြွစွာလှုပ်ရှားနေသော စောသာဘိုးအား  
မြန်မာနိုင်ငံရဲတပ်ဖွဲ့မှ ညအချိန်ရှောင်တခင်ဝင်ရောက်ဖမ်းဆီးခြင်းနှင့်ပတ်သက်၍  
ပြင်းထန်စွာကန့်ကွက်ရှုံ့ချခြင်း။**

**သဘောထားထုတ်ပြန်ကြေငြာချက်**

၂၀၂၀ခုနှစ်၊ မတ်လ (၆) ရက်နေ့ ညအချိန်တွင် ကရင်ပြည်နယ် မြိုင်ကလေးရဲစခန်းနှင့် ဘားအံရဲစခန်းတို့မှ ရဲတပ်ဖွဲ့ဝင်များသည် “၂၀၂၀ခုနှစ် ဇန်နဝါရီလ (၁၇) ရက်နေ့၌ ဘားကပ်ကျေးရွာအုပ်စု နတ်ကုန်းရွာတွင် ပြုလုပ်ခဲ့သည့် ကျောက်မီးသွေးလောင်စာသုံး ဘိလပ်မြေစက်ရုံအနီးတစ်ဝိုက် ကျေးရွာသုံးဆယ်ဝန်းကျင်တွင် ရေများ အရည်အသွေးပြောင်းလဲမှုနှင့်ပတ်သက်၍ ဒေသခံများမှ ရိုးရာယုံကြည်မှုလေ့အတိုင်း အန္တရာယ်ကင်း မေတ္တာပို့ဆုတောင်းပွဲ” နှင့်စပ်လျဉ်း၍ သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်အရေး တက်ကြွလှုပ်ရှားသူ စောသာဘိုးအား စုံစမ်းစစ်ဆေးခြင်းနှင့် ဝင်ရောက်ဖမ်းဆီးမှုများပြုလုပ်ခဲ့ကြောင်း သိရှိရပါ သည်။

၁။ ကရင်ပြည်နယ်ဘားအံမြို့ မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာနမှ ရာဇသတ်ကြီးဥပဒေပုဒ်မ “၅၀၅ (ခ)” အရ ဘားအံမြို့တရားရုံးတွင် ဦးတိုက်လျှောက်ထား၍ တရားရုံးဆင့်ခေါ်စာကို ကံယက်ရှင်ထံသို့ တိုက်ရိုက်ပေးပို့ခြင်း မရှိဘဲ ရဲတပ်ဖွဲ့မှ ရှောင်တခင် ဝင်ရောက် ဖမ်းဆီးခြင်း ဖြစ်ကြောင်း သိရှိရပါသည်။

ရာဇသတ်ကြီး ဥပဒေပုဒ်မ “၅၀၅ (ခ)တွင် နိုင်ငံတော်အစိုးရကိုဖြစ်စေ၊ နိုင်ငံတော်ငြိမ်ဝပ်ရေးကိုဖြစ်စေ ထိခိုက်သည့်ပြစ်မှုကို တစ်ဦးတစ်ယောက်သောသူက ကျူးလွန်ချင်လာအောင် အများပြည်သူကိုလည်းကောင်း၊ အများပြည်သူ၏သီးခြားလူစုကိုသော်လည်းကောင်း ကြောက်ခြင်း၊ ထိတ်လန့်ခြင်း တစ်ခုခုဖြစ်စေရန်အကြံရှိလျှင် သို့တည်းမဟုတ် ထိုသို့ဖြစ်စေတန်ရာသည့် အကြောင်းရှိလျှင်”ဟု ဖော်ပြထားပါသည်။

၂။ ဆုတောင်းပွဲသည် ကရင်ရိုးရာလေ့နှင့် ဘာသာရေးလေ့အရ ကရင်ပြည်နယ်၊ ဘားအံမြို့နယ်၊ မြိုင်ကလေးဒေသရှိ ကျေးရွာများမှဘုန်းတော်ကြီးများနှင့် ဒေသခံများမှပြုလုပ်သော ဆုတောင်းပွဲသာ ဖြစ်ပါသည်။ ထိုဆုတောင်းပွဲကိစ္စကို အကြောင်းပြ၍ ဝင်ရောက်ရှာဖွေဖမ်းဆီးခြင်းသည် နိုင်ငံသားတစ်ဦးအခွင့်အရေး၊ လူ့အခွင့်အရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီစံနှုန်းများကို ချိုးဖောက်ရာကျပါသည်။

၃။ ကရင်ပြည်နယ်အစိုးရနှင့် မြို့နယ်အထွေထွေအုပ်ချုပ်ရေးဦးစီးဌာန၏ လုပ်ဆောင်ချက်များသည် မြန်မာနိုင်ငံ၏ ငြိမ်းချမ်းရေးဖြစ်စဉ်နှင့် ဖယ်ဒရယ်တည်ဆောက်ရေးလုပ်ငန်းစဉ်တွင် ကြီးမားသောအဟန့်အတားဖြစ်စေသဖြင့် ပြင်းထန်စွာကန့်ကွက်ရှုံ့ချပါသည်။

၄။ Save the Salween Network (SSN) နှင့် Burma Rivers Network (BRN) တို့မှ အစိုးရအားအောက်ပါအချက်များကို တိုက်တွန်း တောင်းဆိုလိုက်ပါသည်။

(က) ရေရှည်တည်တံ့သော ဖယ်ဒရယ်ဒီမိုကရေစီ နိုင်ငံတော်ဖွံ့ဖြိုးရေးလုပ်ငန်းနှင့် ငြိမ်းချမ်းရေးလုပ်ငန်းစဉ်တွင် တစ်ထောင့်တစ်နေရာမှ ပါဝင်နေသည့် သဘာဝပတ်ဝန်းကျင်ထိန်းသိမ်း ကာကွယ်မြှင့်တင်မှုအရေးတွင် တက်ကြွလှုပ်ရှားသူ စောသာဘိုးအား တရားစွဲဆိုမှုမပြုရန်။

(ခ) လူ့အခွင့်အရေး၊ နိုင်ငံသားအခွင့်အရေး၊ ဌာနေတိုင်းရင်းသားအခွင့်အရေးနှင့် ဒီမိုကရေစီစံနှုန်းများကို အသိအမှတ်ပြု တန်ဖိုးထားလေးစားရန်။

(ဂ) ၂၀၂၀ ရွေးကောက်ပွဲ အဆင်ပြေချောမွေ့စွာ ပြုလုပ်နိုင်ရေး၊ လူမျိုးရေးပဋိပက္ခနှင့် လူ့အခွင့်အရေး ချိုးဖောက်မှု မဖြစ်အောင်ရှောင်ကျဉ်ရန်။

(ဃ) မြန်မာနိုင်ငံ၏ငြိမ်းချမ်းရေးနှင့် အမျိုးသားပြန်လည်သင့်မြတ်ရေး၊ ဖယ်ဒရယ်ဒီမိုကရေစီတည်ဆောက် ရေးလုပ်ငန်းစဉ်များကို အဟန့်အတားဖြစ်စေသည့် လုပ်ဆောင်ချက်များရှောင်ကျဉ်ရန်။

ဆက်သွယ်ရန်-

စောလင်းစိန် - 09683365566

စိုင်းခေးဆိုင် - 09264362973